

**KERATAN AKHBAR-AKHBAR TEMPATAN
TARIKH: 20 JUN 2015 (SABTU)**

Bil	Tajuk	Akhbar
1	15 sistem pemantauan gempa bumi akan dipasang di Sabah - Ewon	Bernamea.com
2	Ranau dilanda gempa bumi lemah malam ini	Bernamea.com
3	Angin kencang, laut bergelora sehingga Selasa	Bernamea.com
4	Gempa sederhana landa kepulauan Bonin di Jepun	Bernamea.com
5	Amaran angin kencang, laut bergelora	Bernamea.com
6	Pengajaran gempa bumi di Ranau	Utusan Malaysia
7	Scientist from Klang does country proud	The Star



15 Sistem Pemantauan Gempa Bumi Akan Dipasang Di Sabah - Ewon

KUNDASANG, 20 Jun (Bernama) -- Sebanyak 15 lagi sistem pemantauan gempa bumi akan dipasang di Sabah dalam masa terdekat, termasuk lima di daerah Ranau, kata [Menteri Sains, Teknologi dan Inovasi Datuk Ewon Ebin](#).

Beliau berkata semalam, kerajaan telah meluluskan peruntukan berjumlah RM14.5 juta yang akan disalurkan ke [Jabatan Meteorologi](#) untuk menaik taraf serta menambah sistem pemantauan itu.

"Pada masa ini, terdapat 30 sistem pemantauan gempa bumi di negeri ini dan dua daripadanya terdapat di kawasan Ranau," katanya pada sidang media di sini Sabtu.

Sementara itu, Ewon yang juga Anggota Parlimen Ranau berkata kerajaan bersetuju mempertimbangkan permohonan untuk membina sebuah lagi loji rawatan air di Ranau membabitkan kos berjumlah RM50 juta.

Beliau berkata pembinaan loji baharu itu amat diperlukan kerana sumber air mentah ke Loji Rawatan Air Bambangan Ranau dari Sungai Liwagu tidak berkualiti dan berlumpur sekiranya hujan di kawasan Kundasang.

"Air Sungai Liwagu mengalir dari Sungai Mesilau di Kundasang yang mempunyai aktiviti penanaman sayur dan menggunakan baja serta racun serangga yang akan mengalir ke dalam sungai," katanya.

Ewon berkata pada mesyuarat kabinet semalam, kerajaan juga bersetuju untuk melaksanakan satu kajian terperinci oleh Jabatan Mineral dan Geosains terhadap lombong Mamut Ranau.

Beliau berkata ini berikutan kebimbangan berlakunya rekahan pada tepi kawasan lombong akibat gempa bumi.

"Kita risau kalau ada lagi gempa bumi kuat berkemungkinan boleh menyebabkan tepi kawasan lombong dengan kapasiti air 22.6 meter padu akan runtuh.

"Ia boleh mengakibatkan kesan buruk dalam kalangan penduduk kampung yang tinggal di bawah kawasan lombong itu," katanya.

BERITA ONLINE
BERNAMA.COM
TARIKH: 20 JUN 2015 (SABTU)



Ranau Dilanda Gempa Bumi Lemah Malam Ini

KUALA LUMPUR, 19 Jun (Bernama) -- Gempa bumi lemah berukuran 3.3 pada skala Richter melanda Ranau, Sabah, pada pukul 8.45 malam ini.

Menurut [Jabatan Meteorologi Malaysia](#), pusat gempa yang terletak 41km timur laut Ranau turut menyebabkan gegaran dirasai di daerah Ranau dan Beluran.

Pada 5 Jun lepas, gempa bumi bermagnitud 5.9 pada skala Richter melanda beberapa kawasan di Sabah termasuk Gunung Kinabalu, mengakibatkan 18 orang terbunuh dan memusnahkan harta benda.

-- BERNAMA

BERITA ONLINE
BERNAMA.COM
TARIKH: 20 JUN 2015 (SABTU)



Angin Kencang, Laut Bergelora Sehingga Selasa

KUALA LUMPUR, 20 Jun (Bernama) -- Angin kencang Barat Daya dan laut bergelora yang berlaku di kawasan perairan Phuket, Condore, Reef North dan Palawan dijangka berterusan sehingga Selasa ini.

Jabatan Meteorologi Malaysia dalam satu kenyataan hari ini berkata angin berkelajuan 40-50 kilometer sejam (kmsj) dengan ombak berketinggian sehingga 3.5 meter itu berbahaya kepada bot kecil, rekreasi laut dan sukan laut.

Menurutnya ribut petir menyeluruh di perairan Sulu, Kelantan dan Terengganu juga dijangka berterusan sehingga pagi ini.

Keadaan itu boleh menyebabkan angin kencang sehingga 50 kmsj dan laut bergelora dengan ombak berketinggian sehingga 3.5 meter itu berbahaya kepada bot kecil.

-- BERNAMA

BERITA ONLINE
BERNAMA.COM
TARIKH: 20 JUN 2015 (SABTU)



Gempa Sederhana Landa Kepulauan Bonin Di Jepun

KUALA LUMPUR, 19 Jun (Bernama) -- Gempa bumi sederhana bermagnitud 5.2 pada skala Richter melanda Kepulauan Bonin, Jepun, iaitu gugusan pulau kira-kira 1,000km ke selatan Tokyo, pada pukul 4.09 petang ini.

Jabatan Meteorologi Malaysia, dalam kenyataan, menyebut pusat gempa bumi itu terletak 1,016km dari tenggara Yokosuka, Jepun dan 3,601km dari timur laut Sandakan, Sabah.

Bagaimanapun, gempa tersebut tidak membawa ancaman tsunami.

-- BERNAMA



Amaran Angin Kencang, Laut Bergelora

KUALA LUMPUR, 19 Jun (Bernama) -- Angin kencang barat daya dan laut bergelora dijangka berterusan di perairan Phuket hingga 23 Jun.

Menurut kenyataan [Jabatan Meteorologi Malaysia \(METMalaysia\)](#) hari ini keadaan sama dijangka berlaku di perairan Condore, Reef North dan Palawan.

Angin kencang barat daya dengan kelajuan angin antara 40 dan 50 kilometer sejam (kmsj) serta ketinggian ombak sehingga 3.5 meter di kawasan ini, berbahaya kepada bot-bot kecil, rekreasi dan sukan laut, menurut kenyataan itu.

METMalaysia turut memberi amaran ribut petir di perairan Malaysia melibatkan perairan Kedah, Pulau Pinang, Negeri Sembilan, Melaka dan Sabah (Sandakan dan Tawau), dijangka berterusan sehingga lewat pagi ini.

Keadaan itu boleh menyebabkan angin kencang sehingga 50 kmsj dan laut bergelora dengan ombak mencapai ketinggian sehingga 3.5 meter.

-- BERNAMA

